
Referat ældrerådsmøde den 11. november 2024 kl. 9.00 - 13.00 mødelokale 
Bakken, Guldborgsund Kommune  

Deltagere: Johannes, Marianne, Inge Lise, Conny, Birgit, Jane, Jan, Bjarne, 
Lars, Bent, Ebbe, Finn, Peter og Kathrine (Teams). 
Afbud: Ingen 

Møde kl.9.00 - 10.00 med formand for Ældreudvalget Johannes Kristensen, 
Næstformand Kathrine Brønnes samt Centerchef for Sundhed og Omsorg 
Marianne Søgaard Hansen. 

a) Anlægsprojekter indenfor plejehjem. 
Der ønskes en omstrukturering indenfor området, men det er en meget 
stor opgave og derfor er der endnu ikke kommet noget ud.  

b) Tilsynspolitik for plejehjem samt fritvalgsområderne. 
Ældrerådet udarbejder høringssvar til politik for 2025.  

c) Fælleskøkkenets problematik. 
Fælleskøkkenet har i flere år været udfordret på økonomien. Det ser 
også ud til at det vil være udfordret i fremtiden, herunder udskiftning af 
udstyr m.v. på grund af alder. Der er også drøftet hvor meget de 
enkelte interessenter skal aftage og om man kan levere til andre en de 
nuværende aftagere. Det er nu besluttet at Fælleskøkkenet bliver 
konkurrenceudsat.  

d) Visitation til fælleskøkkenet, kan den lempes? 
Der er flere, som ønsker at få mad fra Fælleskøkkenet, men det er hørt 
om flere, som er afvist. Emnet tages op, hvis der eksempler fremover.  

e) Borgermøde 16. januar - den sidste tid skal afholdes af Ældrerådet 
samt ÆOU.  
Borgermødet bliver den 13. januar 2025 kl. 16 – 18 og der forventes 
200 – 250 deltagere i Hallerne i Nykøbing F.  

f) Der skal afsættes midler l Dansk Ældreråd i budgettet 2025 via 
bloktilskud fra regeringen - er det på plads? 
Aftalen er på plads i kommunen.  

a) Flytter institutionen Huset til Folkesundhedscentret? 
Folkesundhed er flyttet til rådhuset og Social Institutionen Huset flytter 
ind på Baagøesgade. 

b) Demens Rejseholdet har Guldborgsund tilmeldt sig? 
Nej ikke denne gang, men der er andre aktiviteter på demensområdet. 

c) Magtanvendelse i ældreplejen - nye regler. 
Nye regler pr. 1. juli er implementeret bl.a. via magtanvendelsesteam.  
 
Det blev oplyst, at alle over 60 år får indkaldelse til ældrerådsvalg, men 
det er ikke overensstemmelse med tidligere oplysninger. 
Administrationen undersøger hos Lars Friis.  

1. Godkendelse af dagsordenen.  
Godkendt 
 
2. Godkendelse af referat fra 14. oktober 2024. 
Godkendt 



3. Dagsorden Ældrerådet: 

a) Høring om tilsynspolitik - dialog. 
Ældrerådet har taget oplæg til efterretning og fremsender høringssvar 
d.d. 

a) Forebyggelseskonsulenter - besøg februar eller marts. 
Britt Østergaard kommer den 24. februar 2025 kl. 10.  

b) Regenerativ frivillighed - Jamal og Kicki er med i et projekt lokal 
bærekraft - besøg i februar eller marts, måske skal Tanja Beckman 
Sørensen der arbejder med samme problem deltage? 
Jamal og Kicki kommer til marts mødet.  

c) Dosismedicin evalueringsresultat. 
300 anvender dette. 

d) Nyt fra Regionsældrerådsmøde 7. november - Jane samt Bent. 
Referatet er udsendt til ældrerådets medlemmer. 

e) Dialog om vores demensaftener, evaluering og økonomi. 
Det gik rigtig godt og positivt og økonomi holdt stik. Deltagerne har 
også givet udtryk for, at de var meget godt tilfreds.  

f) Vingsted konference 27. november - hvem ønsker at deltage? 
Ældrerådet deltager ikke i mødet. 

g) § 17 udvalg - Peter. 
Der er ved hvert møde afbud og arbejdet skrider langsomt frem, men 
der forventes at tegne sig et billede af indhold til anbefalinger i starten 
af 2025.  

h) Evaluering af temadagen i Ringsted. 
Kort orientering om valgprocedure, herunder indkaldelse til 
ældrerådsvalget.  
 

 

 

 4. Orientering samt beslutninger fra øvrige medlemmer 

• Facebook Lars. 
Der er stadig trafik, som sædvanlig.  

• Teknik, Klima og Miljø samt Trafiksikkerhedsråd- Conny og Lars. 
Mange omlægninger og nogle nedlagt, men ældrerådet har ikke haft 
den senest sag til høring – kun oprindeligt oplæg.   

• Økonomi og budgetter- Bent 
Ingen bemærkninger 

• Socialsektoren: Conny 
Ingen bemærkninger 

• Fagudvalg: Alle. 
Ingen bemærkninger 

• Økonomi ved kasserer - Conny Krog. 
Der er stadig penge på kontoen – budget følges.  

 

 5. Eventuelt. 
 
Der har været et godt besøg på Margrethe (OK) hjemmet i Maribo. Her fik man en 
god oplevelse på et godt drevet plejehjem.  



 
Der blev orienteret om besøg på aktivitetscenter under Københavns Kommune. 

Møde på SOSU-skolen kl. 11.20-13.00 med samtale om skolens opgaver samt 
introduktion til undervisningen ved Steen Frederiksen. 
Der er ikke referat fra denne del af mødet 

Næste møde den onsdag den 18. december 2024 (forlænget møde). 
Ældrerådsmødet holdes om formiddagen, herefter frokost og efterfølgende 
fællesmøde med udvalget for Ældre og Omsorg, hvor også repræsentanter fra § 17, 
stk. 4 udvalg deltager.   

 

 

Peter Müller 
referent 
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